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Til Region Hovedstadens Regionsråd 
 
Kommentarer vedrørende ansøgning om profilgymnasium. 

 
I forlængelse af punkt 5 på gymnasiesamarbejde Vests møde d. 15 september 2023, har de 
gymnasiale institutionerne i samarbejdet følgende kommentarer til profilgymnasieansøgningen fra 
Frederiksberg Gymnasium. 
  
Gymnasiesamarbejde Vest anerkender det store arbejde der ligger i profilansøgningen og de 
initiativer og fondsmidler der er rejst. Den eksisterende profilgodkendelse, som udløb med optaget 
2023, har ændret elevsammensætningen og skabt en positiv udvikling på Frederiksberg 
Gymnasium, og har derfor lokalt været en succes, som der er stor respekt om.  
 
Institutionerne i gymnasiesamarbejde Vest vurderer dog, at profilen som beskrevet i 
profilansøgningen ikke indeholder væsentlige elementer der kræver en egentlig profilgodkendelse. 
Ethvert gymnasium kan og bør arbejde med de beskrevne kompetencer i henhold til 
formålsparagraffen i gymnasieloven. Hvordan man arbejder og prioriterer inden for denne 
formålsparagraf, er der forholdsvis vide rammer for, og der er intet der forhindrer Frederiksberg 
Gymnasium i at fortsætte deres arbejde uden en egentlig profilgodkendelse. 
Man kan godt profilere sig uden at have en status som profilgymnasium. 
 
Godkendelse af profilansøgningen er derfor ikke nødvendig, for at fortsætte de initiativer der 
beskrives i ansøgningen. En godkendelse af profilansøgningen vil derfor kun have betydning for, 
hvilke elever der optages på Frederiksberg Gymnasium.  
 
Vi har ikke adgang til præcise data om, hvordan den eksisterende profil har påvirket søgemønstret, 
men ud fra en overslagsvurdering er ca. 50 % af de profiloptagene elever (ca. 60 elever i alt i 
2023), elever der ville være afvist på Frederiksberg Gymnasium pga. af transporttiden. Der er god 
grund til at tro, at en del af disse elever er ressourcestærke elever fra den første del af vestegnen. 
Dermed vil en fortsat profilgodkendelse på Frederiksberg Gymnasium sandsynligvis være med til 
at fastholde eller øge en skæv elevfordeling på visse vestegnsgymnasier. 
 
Selvom Frederiksberg Gymnasium har haft succes med sin profil og fået ændret sin 
elevsammensætning, anser vi ikke profilskolestrukturen som løsning på det overordnede 
integrationsproblem, som den skæve elevfordeling udgør. For det første kan profilstrukturen kun 
bruges på overansøgte gymnasier, og for det andet kan en lokal succes med en profilgodkendelse 
skabe større problemer på nabogymnasier, som beskrevet ovenfor. Den skæve elevfordeling 
kalder på overordnede politiske initiativer.   
 
Vi henleder i den forbindelse Regionsrådets opmærksomhed på Bekendtgørelsen om 
kapacitetsfastsættelse, zoner og profilgymnasier for de gymnasiale uddannelser §16 punkt 3, hvori 
Regionsrådet netop bedes overveje de negative konsekvenser i forbindelse med behandlingen af 
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profilgymnasieansøgninger og begrænse/afvise en evt. profilansøgning, hvis “ institutionens eller 
afdelingens profilstatus er uhensigtsmæssig i forhold til den overordnede målsætning om at sikre 
en mere balanceret elevsammensætning i zonen, på institutionen eller på omkringliggende 
institutioner.” (§16 stk. 3) 
 
På institutionerne i gymnasiesamarbejde Vests vegne 
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